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Noodplaatsingen minderjarigen  -  Politiecel of volwassenenpsychiatrie

Het gebeurt dat minderjarigen, vaak met een complexe problematiek, een nacht of 
langer in een politiecel of op een psychiatrische afdeling voor volwassenen moeten 
verblijven. Elk kind dat in een politiecel of psychiatrische afdeling voor volwassenen moet 
overnachten bij gebrek aan geschikte opvang, is er een te veel.

1. Graag een overzicht van het totaal aantal minderjarigen van 2019 tot op heden dat 
in een politiecel heeft moeten overnachten als gevolg van crisishulp. Daarbij graag 
een opsplitsing per maand, jaar, provincie, leeftijd, het aantal dagen dat ze 
opeenvolgend in een cel hebben moeten overnachten en de reden waarom ze in een 
cel hebben moeten overnachten.

2. Graag een overzicht van het aantal minderjarigen dat gedwongen opgenomen wordt 
in de volwassenpsychiatrie in Vlaanderen. Graag een opdeling per jaar, provincie, 
leeftijd, duur van opname en reden waarom ze opgenomen worden in de 
volwassenenpsychiatrie.

3. Wat is de wijze waarop de politie-, justitie- en zorgsector te werk gaan en 
samenwerken om minderjarigen met complexe problemen in crisissituaties te 
beschermen? Wat zijn daarbij de belangrijkste obstakels, uitdagingen, 
verbeterpunten, structurele oplossingen en aanbevelingen voor beleid en praktijk?



HILDE CREVITS 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, 
VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN

ANTWOORD
op vraag nr. 53 van 11 oktober 2022
van FREYA VAN DEN BOSSCHE

De vragen 1. en 2. betreffen cijfers die door de federale overheden worden geregistreerd.

1. Voor wat betreft het aantal overnachtingen van minderjarigen in een politiecel in de 
diverse politiezones hebben we vanuit de Vlaamse overheid geen cijfers. Wel weten we 
bijvoorbeeld uit het werkingsverslag van de jeugdrechtbank Antwerpen dat er in de 
rapportage sinds 2015 (voor 2016 en 2017 worden geen cijfers opgenomen) t.e.m. 
2020 respectievelijk 24 (2015), 38 (2018), 43 (2019) en 31 (2020) jongeren werden 
gerapporteerd.

2. Voor wat betreft het aantal gedwongen opnames van minderjarigen verwijzen we naar 
de rapportering vanuit de FOD Volksgezondheid 
https://www.health.belgium.be/nl/news/rapport.

3. Het klopt dat op vlak van registratie, gelet ook op de verschillende bevoegdheden, het 
niet evident is om de problematiek te registreren. Via een onderzoeksrapport uit 2019 
van het steunpunt Welzijn, Volksgezondheid en Gezin ‘Minderjarigen in een politiecel 
of de volwassenpsychiatrie’ is vanuit Vlaanderen een initiatief genomen om de 
problematiek in kaart te brengen. 

De aanbevelingen met betrekking tot het voorzien in gepaste zorg en samenwerking 
voor deze jongeren zijn intussen opgenomen door het Vlaamse beleid. We verwijzen 
bijv. naar het voorzien van extra investeringen in crisisinterventie, -begeleiding en/of 
opvang, het uitbouwen van bijkomende capaciteit in de private voorzieningen waar 
jongeren in zeer verontrustende situaties op een veilige manier kunnen verblijven, het 
versterken van de samenwerking tussen de gespecialiseerde geestelijke 
gezondheidszorg en de jeugdhulp via outreach en het verbeteren van 
samenwerkingsverbanden voor jongeren in complexe moeilijkheden via de projecten 
‘de ideale wereld’.

https://www.health.belgium.be/nl/news/rapport

